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Protokoll 20.04.2021 
Styremøte i Øvre Pasvik nasjonalparkstyre / 

Paʹččjooǥǥ meermeäʹccstuʹvrr 

 

  
Tidspunkt: Tirsdag 20. april 2021, kl. 10.00-15.30, 5 timer. Jørn Monsen fra 

SNO deltok. Lunsj kl. 11.30-12.00.  

Sted: Svanhovd 

 

Under orienteringssak 05/2021a) ble det per Teams orientert om status for 

frivillig skogvern saken i Pasvik fra Jan Olii FeFo, og Knut Fossum 

Miljødirektoratet. 

Olli sa at forhandlingene var kommet langt men han etterlyste respons fra 

Staten. Han understreket ønsket om lokal aksept for å fullføre prosessen. 

Fossum som stilte fordi Statsforvalteren ikke kunne, lovte å bidra til framdrift i 

saken. 

 

TILSTEDE: 

Styret 

 

Kurt Wikan, leder 

Cecilie Hansen, nestleder 

Arne Liaklev, styremedlem 

Hanne Christine Holmberg Sundfær, 

styremedlem 

 

 

 
 

 
 
 

 
 

Sekretariat: Rolf E. Sch. Kollstrøm, 
nasjonalparkforvalter 
 

Meldt forfall:  

 

 

 
Sak 04/2021 Åpning av møte, registrering og godkjenning 
a) Registrering av deltakere, styret er beslutningsdyktig. 

b) Arne Liaklev ble valgt til å underskrive protokoll. 

c) Innkalling og saksliste ble godkjent. 

d) Protokoll fra styremøtet 05.02.2021 ble godkjent. 
 

Sak 05/2021 Orienteringssaker  

A. Forvalter orienterte om status økonomi, herunder tiltaksmidler og 
midler til rullering av forvaltningsplan for Øvre Pasvik nasjonalpark og 
Øvre Pasvik landskapsvernområde. Etter orientering fra FeFo og 

Miljødirektoratet ønsker styret å utsette rullering av forvaltningsplanen 
i påvente av frivillig skogvernsaken i Pasvik. Det kan bli en utvidelse av 
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verneareal i tilknytning til nasjonalparken som må innarbeides i en ny 

forvaltningsplan. 
B. Regler for besøk ved Ellenvannskoia i Øvre Pasvik nasjonalpark, er 

hengt opp på koia. Styret ønsker et tilsvarende oppslag på hytta ved 
Piilola.  

C. Anbudsgrunnlag flytting og gjenoppbygging av Gjøkvannskoia ved 

Informasjonspunkt Gjøken fra Fiskebeck Prosjekt ble gått igjennom 
med mindre merknader fra styret vedrørende el-dimensjonering for 

lading av bil og beskrivelse av ventilasjon. 
D. Ny hjemmeside nasjonalparkstyre.no ble tatt til orientering. 
E. Besøk av Ånderdalen nasjonalparkstyre 2-3. juni 2021, tatt til 

orientering. 
F. TransParcNet Meeting 10th of June 2021, weninar : The contribution of 

the Transboundary Protected Areas to the EU Green Deal, tatt til 

orienteering. Forvalter og styreleder deltar. 

G. Evaluering av forvaltningsordning for nasjonalparker og andre store 

verneområder, Nordlandsforskning 2021. Tatt til orientering. 

H. Sametinget åpner navnesak for samiske stedsnavn i Pasvik. «I 

forbindelse med at Øvre Pasvik nasjonalpark fornyer kartene sine, 

åpner vi navnesak først og fremst for skoltesamiske navn i 

Pasvikområdet.» Tatt til orientering. 

I. Tekstutkast til ny nasjonalparkbrosjyre, legges fram under møtet. Tatt 

til orientering. Forvalter jobber videre med tekst og bilder. 

J. -Befaring Hemmingkoia; Arne Liaklev, tatt til orientering. 

K. -Referat møte i Trilateral arbeidsgruppe, Pasvik-Enare trilaterale park, 

tatt til orientering. 

L. -Forlengelse av kontrakt med Ben-Arne Sotkajærvi om levering av ved 

til åpne koier og rasteplasser i Øvre Pasvik nasjonalpark. Styret bifaller 

en forlengelse av kontrakten for nye 3 år med en indeksregulering av 

prisen. 

  

M. Eventuelt.  

1. Styret ber forvalter ta kontakt med Reindriftsforvaltningen om 

hvilke planer de har for sin koie ved Grenseparvann i Øvre Pasvik 

nasjonalpark.  

2. Nasjonalparkstyret kan bidra med inntil kr 100.000 til Vegrådet 

for skogsvegene i Pasvik for 2021. Imidlertid bør summen sees i 

forhold til hva Forsvaret bidrar med. Styreleder og forvalter vil 

delta på vegrådsmøte den 18.05.21.  

3. Styrebefaring/styremøte i Øvre Pasvik planlegges til 24-25. juni 

(senere endret til 22-23. juni). 
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Sak 06/2021  Tilbud om festekontrakt fra FeFo på 

Informasjonspunkt Gjøken 

 

Den 10. desember 2020 sendte forvalter søknad om FeFo om etablering av 

festeeiendom ved Informasjonspunkt Gjøken, vedlagt. I brevet ba forvalter også 

om en formell avklaring av disposisjonsretten til de verneverdige byggene og 

Gjøkvannskoia. Det siste er ikke besvart. 

FeFo videresendte søknaden til Sør-Varanger kommune den 12. mars 2021. Sør-

Varanger kommune innvilget fradeling av festeeiendom til formålet den 22. mars 

2021. Se øvrige sakspapirer i saksarkivet til Sør-Varanger kommune 

 

Kartet over viser arealet som nasjonalparkstyret har fått tilbud om. 

 

Den 23. mars sendte FeFo et tilbud om festekontrakt til Øvre Pasvik 

nasjonalparkstyre, med 3 ukers svarfrist. Fristen er nå forlenget til etter dette 

styremøtet. 

Fra vedlagte tilbudsbrev: 
---------------------------------------------------------------------------------------- 

Ved fastsettelse av festeavgift har FeFo lagt til grunn et totalareal på 18000 m2. 
Med utgangspunkt i situasjonsplan datert 26.02.2021, utarbeidet av Fiskebeck 
Prosjekt har FeFo foretatt beregning av arealfordelingen - hva som er intensivt 

utnyttet til tun og byggeareal, ekstensivt utnyttet areal og utmarksareal. 
 

Festeavgift for Informasjonspunkt Gjøken er beregnet slik: 
Areal for tun og bebyggelse 3000 m2 x kr 27 pr m2   

https://innsyn.onacos.no/sorvaranger/prod/wfinnsyn.ashx?response=arkivsak_detaljer&arkivsakid=2021001084&
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Ekstensivt utnyttet areal (uteareal og parkering) 2000 m2 x kr 10 pr m2 

Utmarksareal 13000 m2 x kr 2 pr m2 
Tomteverdi = kr 127000,-  

 
Med bakgrunn i ovenstående vurdering, vil tomteverdi ved inngåelse av ny 
festekontrakt være kr 127000,-. Ny festeavgift settes til 5% av tomteverdi. Årlig 

festeavgift blir på kr 6350,-  
FeFo gjør oppmerksom på at ved økt arealutnyttelse forbeholder vi oss retten til 

å beregne festeavgift på ny 
----------------------------------------------------------------------------------------- 

Det er tidligere avklart at festeavgiften skal betales av Øvre Pasvik 

nasjonalparkstyret, samtidig som Besøkssenteret for Øvre Pasvik nasjonalpark 

ved NIBIO Svanhovd vil ha framtidig driftsansvar i dialog med 

nasjonalparkstyret.  

Styrets behandling 

Tilbudet fra FeFo ble diskutert  i styremøtet. Styret ønsker at forvalter i samråd 

med Besøkssenteret/Svanhovd tar en kontakt med FeFo om festeavgiften. Fokus 

bør være at her overtar man et ansvar fra FeFo på ivaretakelse av verneverdige 

bygg og samtidig tilbyr FeFo mulighet for å informere om sine produkter og 

tjenester, som bør vurderes ved fastsettelse av festeavgift.  

 
 
 
 

 
 

 

 

  

      

           

________Sign. __________

Kurt Wikan leder

Rett protokoll bekreftes:

_______Sign. _________

Arne Liaklev


